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سازنده انیمیشن »افسانه سپهر«:

انیمیشن جایگاه واقعی اش را در جشنواره ها ندارد
گروه فرهنگ و هنر-   سازنده 
انیمیشــن »افســانه ســپهر« با بیان 
اینکه »تا زمانی که انیمیشــن مورد 
توجه قرار نگیــرد،« دیده نخواهد 
شــد، گفت: توقع ما این اســت که 
انیمیشــن ها هــم در بخش هــای 
مختلف ســودای سیمرغ جشنواره 
فیلم فجر مورد ارزیابی قرار بگیرند.
مهــرداد محرابــی گرگــری 
-کارگردان انیمیشن »افسانه سپهر«- 
در مورد موضوع این انیمیشن گفت: 
این انیمیشن برگرفته از داستان های 
کهن ایرانی است که در گذشته پدر 
بزرگ و مادر بزرگ ها برای فرزندان 
خود تعریف می کردند، در واقع در 
این انیمیشــن نبرد نیکی و بدی که 
همیشه در گذشته مطرح بوده است 

را به تصویر کشیده ایم.
وی با بیان اینکه مراحل تولید 
این انیمیشن ۲سال به طول انجامیده 
اســت، ادامه داد: انیمیشن »افسانه 
سپهر« یک داستان محوری دارد که 
حول محور شخصیت اصلی داستان 
یک یوز ایرانی قرار دارد که در طول 
داســتان و در برخورد با وقایع او را 

همراهی می کند.
محرابــی در مــورد وضعیت 
انیمیشــن ها در جشــنواره فجر نیز 
تصریح کرد: واقعیت اینکه ما ســال 

گذشــته هم در بخش انیمیشن با اثر 
»شمشیر و اندوه« حضور داشتیم اما 
علیرغم اینکه انیمیشن کشور رو به 
پیشرفت و بهبود است اما جایگاه که 
باید در جشنواره هایی همچون فیلم 

فجر داشته باشد را ندارد. 

وی افــزود: آن اهمیتــی کــه 
بــرای فیلــم و کار جــدی در نظر 
گرفته می شــود برای انیمبشن قائل 
نیســتند، هم از لحاظ داوری و هم 
از نظر سانس و در اکران به انیمیشن 
کم لطفی می شود ولی بازهم حضور 

در جشــنواره فیلم فجــر به عنوان 
معتبرترین جشنواره سینمایی کشور 

یک غنیمت محسوب می شود.
محرابــی یادآور شــد: زمانی 
انیمیشن دیده می شــود که نگاهی 
که به فیلم جدی و ســینمایی داریم 
به انیمیشــن هم داشته باشیم، مثلا 
می توان انیمیشــن را در بخش های 
مختلف ارزیابی کرد، همان طور که 
در دوره های قبل جشــنواره برخی 
انیمیشــن ها در بخش های مختلف 
کاندیــد ســیمرغ بلوریــن بودند 
امــا چندین دوره اســت که به این 

موضوع توجهی نمی شود.
وی از اکــران انیمیشــن ها در 
ایام جشــنواره در شهرستان ها نیز 

استقبال کرد.
محرابــی از تــلاش تیم تولید 
»افسانه سپهر« برای اکران نوروزی 
خبــر داد و افــزود: در حال مذاکره 
بــرای اکران نــورزی هســتیم و 

امیدواریم موفق بشویم.
وی در پایــان در مورد دوبله 
شخصیت های انیمیشن تاکید کرد: 
تیم صداگــذاری و دوبله حرفه ای 
داشتیم، ما صرفا روی تکنیک دوبله 
تمرکــز کردیم و از چنــد بازیگر 
معروف برای صدای شــخصیت ها 

استفاده نکردیم.

فرهنگ و هنر8

پمپ آب وارداتى كله استيل و پروانه استيل جتى  

گــروه فرهنــگ و هنر- این 
ســریال، به کارگردانی رضا دادویی، 
ماجــرای »آبان«؛ یــک بانوی نخبه 
ایرانــی در مواجهه بــا چالش های 
کسب و کار در کشور و حاشیه هایی 
اســت که به همراه همســرش با آن 

روبرو می شوند.
از ابتدا تا انتهای ســریال تنش 
هــا، کنش ها و واکنش ها، دراماتیک 
و پیــش برنده انــد. بذرهایی که در 
صحنه هــای مختلف، کاشــته می 
شــوند، به سرعت رشــد و نمو می 
یابد تا مخاطب تا چندین هفته، خود 
را حداقل با آن ســرگرم کند و شاهد 

سریالی چابک و سرپا باشد.
آنچه که دادویی، در »آبان« بیش 
از برخی رقبای فعلی اش در شــبکه 
نمایش خانگی در اختیار دارد، بهره 

مندی از نمادها و نشانه هایی است که 
به صورت غیرمستقیم و نرم، در جان 
سریال جا گرفته اند و می توانند لایه 
هــای مختلفی را به کار بیفزایند. این 
موضوع، البته نشأت گرفته از صبغه 

و سابقه تئاتری او است. 
تئاتــر، هم در متن، هم در بازی 
و هم در طراحــی و کارگردانی، می 
توانــد هنرمندان عرصه تصویر را به 

بلوغ برساند و پخته تر کنند. 
اینک این کارگردان، با در اختیار 
داشتن خیلی از عوامل نامدار و آشنا، 

توانســته اند در نخستین گام سریال 
ســازی اش، پرقدرت و مدعی، وارد 
میدان شــود که البته این حضور، به 
پرشورتر کردن فضای شبکه نمایش 

خانگی هم بسیار افزوده است. 
ضمــن آنکه با ظهور ســکوی 
»شــیدا«، ما شــاهد رو کردن برگ 
های برنده دیگر سکوها برای حفظ 
جایــگاه و حفظ مخاطبان ســالیان 
گذشته شان، در آینده نزدیک باشیم.

در همین قســمت اول، شاهد 
هســتیم که بازیگــران، با بازی های 

پختــه در نقش هــای بعضا متفاوت 
شــان، قصد دارند بیشــتری حس 
رضایت را از تماشاگران و طرفداران 
شــان بگیرند. امیــن حیایی، باز هم 
وجه دیگری از توانایی هایش را رو 
کرده است. شــهاب حسینی، تصور 
مخاطبــان را از بازیگــری اش، به 
ســرعت هر چه تمام تر دارد عوض 

می کند. 
میرســعید مولویان هم قدرت 
برگرفته از صحنه تئاتر را در فرصت 

تازه اش، به رخ می کشد.
با این حال، »آبان« دســت روی 

یکی از ســوژه های مهم و بســیار 
حساس این روزهای کشور گذاشته 
اســت که خــلاء آن در چند ســال 
گذشــته، بسیار احســاس می شود. 
موضوع نخبــگان در مواجهه با راه 
اندازی کســب و کارهای نوآورانه و 
ماجرای مهاجرات شــان، بسیار مهم 
تــر از آن چیزی اســت که تا به حال 
درباره اش صحبت و روایت شــده 

است. 
بنابرایــن این امیــد می رود که 
سریال دادویی، با انرژی قابل قبولی 
که در نخستین گام، آزاد کرده است، 

بتوانــد این چالش مهم جامعه امروز 
ایران را به درستی مطرح کند.

جدای از این مســائل، »آبان«، 
قصه عاشقیتی عمیق است که ورای 
همه زرق و بــرق های روزگار، می 
خواهد به ســاحت عشــق، وفادار 

بماند. 
ایســتادن در این جایگاه، جگر 
شیر می خواهد و گویا قرار است ما با 
چهره ای دیگر از شیرزنان کشورمان 
مواجه شــویم. باید منتظر بمانیم تا 
ببینیم، شــگفتی های »آبان« تا کجا، 

جذاب خواهد ماند.

»آبان«؛ عاشقانه ای عمیق
با ظهور یک سکوی دیگر در شبکه نمایش خانگی، می شود گفت که فصل جدیدی در این عرصه گشایش 

یافته است. فصلی که می تواند به شکوفایی و ثمربخشی هنر-صنعت در ایران، کمک شایانی کند. حالا، »آبان« را می توانیم 
به عنوان سریالی جدید، در حالی به تماشا بنشینیم که بلوغ سریال سازی در ایران، آرام آرام به خودنمایی نشسته است.

اینک این کارگردان، با در اختیار داشــتن خیلی از 
عوامل نامدار و آشنا، توانسته اند در نخستین گام 
سریال ســازی اش، پرقدرت و مدعی، وارد میدان 
شــود که البته این حضور، به پرشــورتر کردن 
فضای شبکه نمایش خانگی هم بسیار افزوده است. 

بهروز افخمی:

فیلمنامه خوب برسد »سن پطرزبورگ ۲« را می سازم
گروه فرهنــگ و هنر-  بهروز 
افخمــی گفــت: از کســانی کــه 
نویسندگان خوبی هستند و خودشان 
را در زمینه داستان نویسی، فیلم سازی 
یا مستندســازی مســتعد می دانند، 
می خواهم ســراغ نوشــتن رمان یا 
ساختن فیلم مستند درباره مهرجویی 
برونــد، اگر رمان خوبی در این زمینه 

نوشته شود من خودم خریدارم.
بهروز افخمی اظهار داشت: من 
بعــد از ماجراها و جنجال هایی که به 
راه انداختند، مشغول کارهای دیگری 
شــدم و فرصت پیدا نکــردم که این 

تحقیق را شروع کنم.
وی افزود: نگران بودم کســانی 
کــه در پرونده مهرجویی به قتل متهم 
هستند، اعدام شوند و فرصت تحقیق 
از دست برود، خوشبختانه مثل اینکه 
اینطوری نیست یعنی قاتلین یا کسانی 
که متهم شــدند به قتــل، فعلا اعدام 
نمی شــوند، بنابراین ممکن است که 
بالاخــره حقیقت ماجرا بــه تدریج 
معلوم شود. از این جهت خیال خودم 
زیاد ناراحت نیست فکر نمی کنم که 
فرصتی از دســت برود، ولی ممکن 
اســت خودم عمر و فرصت نداشته 
باشــم برای اینکه ایــن کار را انجام 

بدهم.
افخمی با دعوت از نویسندگان 
گفــت: از کســانی که نویســندگان 

خوبی هستند و خودشان را در زمینه 
داستان نویســی، فیلم سازی یا مستند 
سازی بااســتعداد می دانند، خواهش 
می کنم ســراغ نوشتن رمان این قضیه 
یا ســاختن فیلم مســتند آن بروند و 
نگذارنــد که مطلب از روی تنبلی و یا 
ترس و لرز سیاسی در ابهام باقی بماند. 
اگر رمان خوبی در این زمینه نوشــته 

شود من خودم خریدارم.
وی در پاســخ به حواشی فیلم 
»ســن پطرزبورگ« گفت: این فیلم به 
آن معنا که گفته می شــود امضای من 
را نــدارد، به دلیــل اینکه نقش پیمان 
قاســم خانی در آن بســیار زیاد است 
یعنی اگر قرار باشــد شــخصیت و 
کاراکتــری را بگوییم که در فیلم زیاد 
منعکس شده و خیلی حضور دارد آن 

پیمان قاسم خانی است.
این کارگــردان ادامــه داد: من 
همیشــه دوســت داشــتم یکی از 
فیلم نامه هــای پیمــان را فیلم کنم و 
بالاخره در »ســن پطرزبورگ« موفق 
شــدم این کار را انجــام بدهم، فکر 
می کنم کارگردانی فیلم خوب اســت 
ولی به هر حال اگه بگوییم که ســایه 
کدام شخصیت روی فیلم افتاده سایه 
پیمان قاســم خانی اســت به ویژه به 
خاطر اینکه بــازی خیلی خوبی هم 
داشــته است. محســن تنابنده هم به 
عنوان نویسنده در فیلم کارهایی کرده 

است و سکانس هایی را نوشته بود.
وی افزود: موضوع این است که 
جمع کردن و کنار هم گذاشتن این دو 
نفر کار سختی شده است چون هر دو 
فیلم ســازند و برای نقشی که در »سن 
پطرزبورگ« بازی می کردند، سن شان 
بالا رفته اســت، مــن فکر می کنم که 
من قسمت دوم »ســن پطرزبورگ« 
را نمی ســازم مگر این کــه فیلم نامه 

فوق العاده ای دستم برسد.
افخمی گفــت: خیلی کنجکاو 
بودم ببینــم بعد از این ســال ها چه 
کاری انجام داده است. او در فیلم های 
مختلــف، رویکرد متفــاوت دارد، 
فیلم های آخــرش، تجربی بود و در 
واقع کیفیتی داشت که به نظر می آمد 
در حال کشف عالمی است که سخت 
هم هســت شــاید آن زمان که دیدم، 
فیلم های آخرش را نمی پسندیدم ولی 
الان که نــگاه می کنم فکر می کنم که 
بالاخره این هم ســلیقه ای و یک نوع 
سینمایی است، شاید دوباره نگاه کنم 

خوشم بیاید.
وی درباره فیلم های این دوره و 
داوری جشنواره گفت: من دلم برای 
هیات داوران کباب است، برای اینکه 
۳۳ فیلــم را داوری کــردن کار خیلی 
ســختی اســت. من اگر عضو هیات 
داوران بــودم خیلی ســخت حاضر 
می شدم در جشنواره ای داور شوم که 

۳۳ فیلم در بخش مســابقه دارد. فکر 
میکنم کاری که عجالتــا باید داوران 
انجام دهند این اســت که حتما توافق 
می کنند برای هر رشته ای هفت کاندید 
داشــته باشند نه پنج یا چهار اثر، برای 
اینکــه ارزش کار داوران زمانــی که 
کاندیداها را تعیین می کنند مشخص 

می شود.
افخمی گفت: شــاید جایزه ها 
خیلی مهم نباشــد زیرا با یک رای جا 
به جا می شــوند امــا ارزش کار داور 
زمانی معلوم می شود که کاندیدها را 
بخوانیم و ببینیم که همه استعدادهای 
تازه یا کســانی که کارشان را خوب 
انجــام داده اند دیده و بــه جا آورده 
اســت. بین ۳۳ فیلم معمولا اگر قرار 
باشــد که اجبار وجود داشته که تنها 
۴ با ۵ کاندید معرفی شــود، حتما به 

کسانی ظلم می شود.
وی دربــاره حضــور ابراهیــم 
حاتمی کیا و رســول صدرعاملی هم 
گفت: تا زمانی که فیلم ها را ندیده ایم 
نمی توانیم قضاوت کنیم، چه رفقای 
قدیمی، چه جوانان بدون اسم و رسم.
وی اظهار داشــت: این دوره به 
نظر رقابت سختی است و هیچ کاری 
را نمی توان بی تفاوت کنار گذاشت، 
باید بدون در نظر گرفتن گذشــته و 
توجــه به آثار قبلی کارها را بررســی 

کرد.
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